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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Orbán Viktor, miniszterelnök 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Mikor és milyen módon kívánja teljesíteni végre a 
gyermekek védelmével kapcsolatos törvényi kötelezettségeit?" 

Tisztelt Miniszterelnök Úr!
 

 
A sajtóban  megjelent  hírek  szerint,  néhány  hónappal  ezelőtt  egy autó  parkolt  le  a  nyíregyházi
rendőrkapitányság előtt, amiből egy férfi és egy nő szállt ki, akik közölték a rendőrökkel, hogy egy
halott gyermek van a gépjárműben. Az autó átvizsgálása után meg is találták a csomagtartóban a
halott, kétéves gyermeket, aki több napja halott volt, és akinek halálát fulladás okozhatta. A halott
gyermek  vér  szerinti  édesanyja,  egy  17  éves  lány,  aki  további  két  másik  gyermek  édesanyja,
jelenleg  egyikükkel  él  egy  egyházi  fenntartású  gyermekvédelmi  intézményben.  Annak  az
egyháznak  az  intézményében,  amelyen  keresztül  egyébként  másik  gyermeke  azokhoz  a
nevelőszülőkhöz került, akiknél végül meghalt.
 
Szintén áprilisban született egy hosszabb, tényfeltáró anyag egy bizonyos Sz. atyáról, aki ugyancsak
egy egyházi fenntartású gyermekvédelmi intézmény lelki vezetője,  és aki ellen 2022 elején egy
hajdúsági  városban a  megyei  Területi  Gyermekvédelmi Szakszolgálat  feljelentést  tett.  Az ügyet
akkor lezárták, Sz. atyát azonban máshová helyezték. Az áthelyezés után, a másik szolgálati helyen
is  történt  egy  eset,  amiről  már  többet  tudni.  Az  iratok  alapján  az  anya  itt  arról  számolt  be  a
rendőrségnek, hogy 2022 októberében 9 éves lánya egyszer csak közölte, hogy nem akar iskolába
menni. Még aznap délután az anyjának azt mondta, hogy az iskolában fogdosta a pap bácsi. Anyja
először nem hitt neki, de aztán a lány „magától elkezdte mondani, hogy a hittanórán maga mellé
ültette, és belenyúlt a bugyijába [a] nadrágján keresztül, és utána azt vette észre, hogy a keze a
mellénél van a pólója alatt. Én kérdeztem tőle, hogy ilyet mikor csinált, és mondta nekem, hogy ma
is és korábban is, olyan szeptember közepe fele, mikor iskolába járt, és mindig óra közben és utána
is.”  Az  ügyben  rendőrségi  eljárás  indult,  és  november  végére  már  megvolt  az  igazságügyi



pszichológiai szakvélemény, amely szerint a kislányt „az ügy tárgyából kifolyólag súlyos mértékű
szexuális trauma érte”. A vizsgálat alapján a kislány közlései „valós élményen alapulnak, azok nem
a  képzelet  (konfabuláció)  vagy  valamilyen  ráhatás  művei.”  Azt  is  írták,  hogy  „pszichológiai
eszközökkel megállapítható, hogy hittanórán [Sz. atya] a vizsgált kiskorút szexuálisan molesztálta”.
Azóta  pedig  egy  harmadik  lány  is  elment  a  rendőrségre  és  jelezte,  hogy a  vizsgált  atya  őt  is
szexuálisan bántalmazta. Jelenleg szexuális erőszak megalapozott gyanúja miatt folyik eljárás.
 
Tisztelt Miniszterelnök Úr!
 
Az RTL egy riportja bemutatta,  hogy Solt  Ágnes kriminológus a 2015 és 2020 közötti  időszak
összes, gyermekek ellen elkövetett büntetőügyét elemezte. Többek között az is kiderült, hogy ha
egy szülőt jogerősen el is ítél a bíróság kiskorú veszélyeztetéséért, a szülői felügyeleti jogot csupán
tízből egy esetben vonják meg. A kutató összesen 1200 ügyet nézett végig, tanulmánya szerint a
bántalmazások nagy része a kapcsolattartás alatt történt. A kriminológus azt mondta, hogy megesik,
hogy a gyerekek félnek, mégis elmennek a láthatásra, mert tudják, hogy ha nem mennek el, akkor
feljelentik az anyát a kapcsolattartás akadályozásáért, és ha gyűlik a sok feljelentés, akkor a vége az
is lehet, hogy megvonják az anyától a szülői felügyeleti jogot.
 
Tavalyi évben volt olyan hónap, amikor hetente érkeztek hírek a láthatáson történt emberölésekről,
kiterjesztett  öngyilkosságokról.  Arról  is  évek  óta  születnek  jelentések,  hogy a  gyermekvédelmi
intézményekben  élő  gyermekek  elképesztően  nagy  mértékben  lesznek  gyermekprostitúció
áldozatai.
 
Tisztelt Miniszterelnök Úr!
 
Az Alaptörvény kilencedik, Önök által gyermekvédelminek titulált, Alaptörvény-módosítása rögzíti,
hogy  az  “Alaptörvény  kifejezetten  a  gyermekek  jogaként  rögzítette  eddig  is  a  megfelelő  testi,
szellemi  és  erkölcsi  fejlődéséhez  szükséges  védelemre  és  gondoskodásra  való  jogot.”  Az
Alaptörvény ezen módosításához Önök, egy részben gyermekvédelminek titulált salátatörvényt is
benyújtottak.
 
2022-ben  Önök  több,  gyermekvédelminek  mondott  népszavazást  is  kezdeményeztek,  amelynek
kampányköltségei meghaladták a 3,7 milliárd forintot.
 
Tették  akkor  mindezt  nyugati  trendekre  és  nyugaton  látott  veszélyekre  hivatkozva.  Olyan
“veszélyekre”,  amelyek  Magyarországon  konkrétan  nem  jelentkeztek,  amelyek  magyarországi
oktatási és nevelési intézményekben nem voltak tapasztalhatóak, de pusztán a távoli “veszély” is
elég volt ahhoz, hogy Önök Alaptörvényt módosítsanak ennek okán.
 
A gyermekek  védelméről  és  a  gyámügyi  igazgatásról  szóló  1997.  évi  XXXI.  törvény  6.  §  (2)
bekezdése szerint a gyermeknek joga van ahhoz, hogy segítséget kapjon a saját családjában történő
nevelkedéséhez,  személyiségének  kibontakoztatásához,  a  fejlődését  veszélyeztető  helyzet
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elhárításához,  a  társadalomba  való  beilleszkedéséhez,  valamint  önálló  életvitelének
megteremtéséhez.  A gyermek  családból  történő  kiemelése  is  erre  tekintettel  történik  a  veszély
elmúltáig. A rendszer lényege az volna, hogy a gyermek biztonságos környezetben nevelkedhessen.
Egy  rendszer,  amelyben  a  gyermek  testi,  szellemi  vagy  erkölcsi  biztonságát  sértő  vagy
veszélyeztető cselekményekkel, helyzetekkel szemben nem kap azonnali segítséget, minden, csak
nem biztonságos.
 
A kormány és a Fidesz eddig távoli,  veszélynek látott jelenségekre reagált,  így érhetetlen, hogy
konkrét,  gyermekek halálát  okozó és emberi  méltóságát  szexuális  zaklatáson keresztül súlyosan
sértő esetekben hallgatnak. Érthetetlen, hogy ezen visszaélések esetén a kormány miért nem él a
törvénykezdeményezés eszközével a gyermekek biztonságának garantálása érdekében.
 
Fentiekre tekintettel kérdezem tisztelt Miniszterelnök Urat:

1. Mikor vizsgálják ki, és tesznek konkrét lépéseket annak érdekében, hogy a kormány 
ténylegesen teljesítse a gyermekek védelmével kapcsolatos, törvényben rögzített 
kötelezettségeit, különös tekintettel a magyarországi egyházi közösségekben tapasztalható 
visszaélések kivizsgálására, illetve megelőzésére, valamint a gyermekek halálát okozó, 
valamint pedofil bűncselekmények kivizsgálására, illetve megelőzésére?

2. Mikor vizsgálják felül a nevelőszülőkre vonatkozó szabályokat annak érdekében, hogy a 
gyermekek jogai ne sérüljenek, gyermekek élete ne legyen közvetlen veszélyben a rendszer
esetleges alkalmatlanságának következtében?

3. Mikor vizsgálják felül és tesznek konkrét lépéseket a gyermekek láthatásával kapcsolatos 
ügyek terén annak érdekében, hogy a gyermekek ne kényszerüljenek a bántalmazó 
szülővel való találkozásra?

 

Tisztelettel

dr. Gurmai Zita

3 


